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www.pomahejtemailem.cz, www.sance.info

robin není sám. Projekt Šance se snaží už dvacet let pomáhat „dětem ulice“, které mají podobný osud jako 
on. Poslední dárky pod vánočním stromečkem našel v šesti letech. od té doby putoval po krajích moravských 
i českých, někdy s mámou a sourozenci, jindy na vlastní pěst. kočovníci bez domova. Do školy nikdy pořádně 
nechodil. místo stabilního bydlení neustálé utíkání odněkud a od něčeho, někam a nikam. nakonec už žil jen 
na vlastní pěst… nebo pěsti? Ulice je pro život drsná. Uměl si ustlat i pod mostem a byl na nejlepší cestě stát se 
bezohledným vůči ostatním – jediný způsob, jak přežít. naštěstí… jednoho dne potkal Lászla, vedoucího Projek-
tu Šance. Velkého chlapa s velkým srdcem. ten mu místo výčitek a napomínání dal na výběr: „Buď si mákneš 
a dáš se dohromady, nebo se vrať mezi popelnice.“ robin tuhle šanci přijal jako výzvu! nebylo to zpočátku 
lehké, nakonec ale úspěšně prošel pracovní terapeutickou dílnou Domu Šance a to bylo  doporučení do prvního 
řádného zaměstnání. navíc v té době potkal i velkou lásku. o důvod víc chytit tu svou šanci za pačesy a držet! 
nechceme to zakřiknout, ale robin se své Šance zatím drží. má slušné bydlení, v práci si ho chválí. robin je 
názorný příklad, že vše zlé se může v dobré obrátit. Šťastný konec snažení lidí z Projektu Šance. Více informací 
a další příběhy klientů můžete najít na www.pomahejtemailem.cz a na www.sance.info.

3 fotky. Jeden život. Robin. 21 let.

Pod mostem                                         Dům Šance                                            Hotel Hilton



 

Před časem, když jsem působil 
jako vedoucí Uměleckého pro -
vozu Hudební fakulty AMU, kde 
jsem měl na starosti přípravu 
a organizaci veškeré veřejné 
aktivity školy, jsem potkal před-
stavitele občanského sdružení, 
které se stará o naše poraně -
ná mláďata, žijící ve strašných 
podmínkách, doslova na okraji 
společnosti. Uvědomil jsem si, 
jak mlčky chodím i já okolo věcí, 
které by mne trápit měly, jak 
jsem vlastně naivní, když si my-

slím, že nějaké institucionální zajištění může těmto chudákům pomoci. Snažil jsem se vyjít vstříc těm, 
kdo se pokoušeli seznámit postižené děti a mladistvé i s jiným světem, než ve kterém se ocitli oni, 
samozřejmě i za cenu, že naše snaha nechat na ně působit hudbu a divadlo se může minout účinkem. 
Povedlo se, přišli. Asi byli zaskočeni, neodešli však. Obdivoval jsem a obdivuji práci obětavců nevá-
hajících nasazovat své zdraví, mnohdy i bezpečí své a svého nejbližšího okolí, aby alespoň něco málo 
dali těm potřebným. Postupně jsem měl možnost poznat i něco z toho, co skutečně dělají, i hloubku 
celého problému, jenž by naši bohorovnou společnost trápit měl. Jestliže se dnes naskýtá eventualita 
udělat další krok pro vylepšení a pro pozitivní pocit oněch nešťastníků, že nejsou zcela „odepsáni“, 
připojuji se z celého srdce se svým doporučením a prosím, aby se k žádosti občanského sdružení 
přihlédlo a pomohlo se mu. Zdá se mi, že naší jedinou správnou cestou je cesta prevence a dodávání 
sebedůvěry těm, kdo se bez ní zmítají jako všichni jim podobní ztroskotanci.

Prof. Václav Riedlbauch

Marta Kubišová, PATRONKA Domu Šance:
Připadá mi bohužel normální, že existují mladí lidé, kteří se 
z různých důvodů ocitnou na periferii lidské společnosti. Při-
padá mi ovšem stejně normální, že se někdo snaží těmto lidem 
pomoci. Kéž bychom byli občas citlivější k problémům našeho 
okolí…

Táňa Fischerová, PATRONKA Domu Šance:
Protože o tuto skupinu se nikdo nestará, je pořád mimo zájem 
celé veřejnosti. V péči o postižené a handicapované děti jsme 
pokročili, ale myslím, že je na čase se podívat i do těchto od-
lehlých míst.

Naše poraněná mláďata Proč jste se rozhodli podpořit Projekt Šance? 
Prof. Václav Riedlbauch, 

Marie Rottrová, PATRONKA Domu Šance:
Byla jsem požádána zástupci občanského sdružení PROJEKT 
ŠANCE, abych se stala patronkou Domu ŠANCE. Když jsem vše 
prostudovala a zjistila, o co se přesně jedná a co dělají, okamži-
tě jsem se rozhodla projekt podpořit. Považuji to za velmi po -
třebné a záslužné, protože „děti na ulici“ jsou skupinou, která 
nikoho moc nezajímá a která potřebuje pomoc.

marta kubišová, patronka domu šance:
Připadá mi bohužel normální, že existují mladí lidé, 
kteří se z  různých důvodů ocitnou na  periferii lidské 
společnosti. Připadá mi ovšem stejně normální, že se 
někdo snaží těmto lidem pomoci. kéž bychom byli ob-
čas citlivější k problémům našeho okolí…

táňa fischerová, patronka domu šance:
Protože o tuto skupinu se nikdo nestará, je pořád mimo 
zájem celé veřejnosti. V péči o postižené a handicapo-
vané děti jsme pokročili, ale myslím, že je na čase se 
podívat i do těchto odlehlých míst.

marie rottrová, patronka domu šance:
Byla jsem požádána zástupci občanského sdružení 
 Projekt Šance, abych se stala patronkou Domu Šance. 
když jsem vše prostudovala a  zjistila, o  co se přesně 
jedná a  co dělají, okamžitě jsem se rozhodla projekt 
podpořit. Považuji to za velmi potřebné a záslužné, pro-
tože „děti na  ulici“ jsou skupinou, která nikoho moc 
nezajímá a která potřebuje pomoc.

Před časem, když jsem pů-
sobil jako vedoucí Umělec-
kého provozu hudební fa-
kulty amU, kde jsem měl 
na  starosti přípravu a  or-
ganizaci veškeré veřejné 
aktivity školy, jsem potkal 
představitele  občanského 
sdružení, které se stará 
o  naše poraněná mláďata, 
žijící ve   strašných pod-
mínkách, doslova na okra-
ji společnosti. Uvědomil 

jsem si, jak mlčky chodím i já okolo věcí, které by mne trápit měly, jak jsem vlastně 
naivní, když si myslím, že nějaké institucionální zajištění může těmto chudákům 
pomoci. snažil jsem se vyjít vstříc těm, kdo se pokoušeli seznámit postižené děti 
a mladistvé i  s  jiným světem, než ve  kterém se ocitli oni, samozřejmě i  za  cenu, 
že naše snaha nechat na ně působit hudbu a divadlo se může minout účinkem. Po-
vedlo se, přišli. asi byli zaskočeni, neodešli však. obdivoval jsem a obdivuji práci 
obětavců neváhajících nasazovat své zdraví, mnohdy i bezpečí své a svého nejbliž-
šího okolí, aby alespoň něco málo dali těm potřebným. Postupně jsem měl možnost 
poznat i něco z  toho, co skutečně dělají, i  hloubku celého problému, jenž by naši 
bohorovnou společnost trápit měl. jestliže se dnes naskýtá eventualita udělat další 
krok pro vylepšení a pro pozitivní pocit oněch nešťastníků, že nejsou zcela „ode-
psáni“, připojuji se z celého srdce se svým doporučením a prosím, aby se k žádosti 
občanského sdružení přihlédlo a pomohlo se mu. Zdá se mi, že naší jedinou správ-
nou cestou je cesta prevence a dodávání sebedůvěry těm, kdo se bez ní zmítají jako 
všichni jim podobní ztroskotanci.

Prof. Václav Riedlbauch

naše poraněná mláďata proč jste se rozhodli podpořit projekt šance?

můžete nás podpořit prostřednictvím 
 nadačního fondu pomoci 
www.nfpomoci.cz, kde bude od 
října do prosince otevřen projekt 
na pomoc „dětem ulice“. každý Váš 
příspěvek bude znásoben zlatým 
řezem. Vaši případnou podporu 
využijeme na odměny klientům, 

kteří je  dostávají za účast v pracovní terapii, 

pri níž se učí pracovat – chodit včas do práce, 

poslouchat šéfa, plnit pracovní program a také 

dostávat pravidelnou odměnu…

1.  prostřednictvím www.nfpomoci.cz, po 

rozkliknutí projektu na p
omoc „dětem ulice“

Děkujeme Vám!

2.  přes transparentní účet Nadačního 
fondu pomoci 500505005/5500 s předmětem  
„pro děti ulice“a prosíme, uveďte jako  
variabilní symbol číslo použité na začátku 
tohoto dopisu u Vašeho jména

3.  vyplňte složenku a Vaši pomoc pošlete 
poštou

Vážená paní, vážený pane, omlouvám se Vám, že Vás oslovujeme
bez dovolení s prosbou a se složenkou, ale bez lidí dobré vůle se srdcem 
na správném místě bychom pomáhat nedokázali. jen díky lidem, kteří 
mají vnímavou duši a nejsou lhostejní k osudům druhých, můžeme 
my v Projektu Šance pomáhat a snažíme se o to už dvacet let. 
Počet „dětí ulice“ je obrazem sociálního stavu společnosti. každým 
rokem se také vůči těm, kdo nemají rodinné zázemí a žijí doslova 
v bídě na okraji společnosti, zvyšuje represe. Vyhánějí je z míst, 
kde by je mohl běžný občan vidět, a jsou hnáni až za horizont 
naší společnosti. často žijí v kanálech, v křovích, všude tam, 
kde je nelze hned spatřit. Před lety tahle mládež vytvářela 
v podstatě rodiny. každý z nich věděl, že dlouho na ulici 
žít nechce. 

Věřte, děláme pro ně vše, co můžeme a umíme! ale není to jednoduché. minu-
lost, špatné vkročení do života nelze smazat, zapomenout. Pro „děti ulice“ je 
minulost těžký kříž, který jim Projekt Šance pomáhá nést! 
nepatříme mezi organizace, které ve své, ač chvályhodné snaze podporují zaběhlý 
systém jednorázové pomoci, čímž utvrzují svoje klienty v tom, že roli „potřebných“ mají 
možnost přijmout navždy, ale o pomoc budou muset společnost žádat až do konce 
svého  života. 
naopak, snažíme se klientům pomoci, aby se postavili na vlastní nohy. těm, kteří mají zájem změnit 
svůj život, nejprve v našem Domě Šance nabídneme jednoduchou práci, při níž je učíme sociálním a   pra cov ním
 návykům. Později takto připravení klienti pokračují brigádou/zaměstnáním především v hotelech hilton, s nimiž dlou-
hodobě spolupracujeme a kde se s naší pomocí snaží trvale změnit svůj život.
Prosím, nezlobte se na nás, že Vás prosíme, abyste spolu s námi pomáhali těm, kteří si bez pomoci druhých sami pomoci 
nedokážou. Děkuji Vám.

László Sümegh,
koordinátor sdružení 1995–2015

Chcete-li nám pomoci pomáhat


